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Bajban a vásárhelyi utazási 
irodák. A legtöbben 
visszakérték a foglalások 
árát. 

3. oldal 

Meggyújtották a hit 
gyertyáját a város adventi 
koszorúján

2. oldal 

A Fidesz a 
legerősebb párt, de 
az ellenzék átvette 
a vezetést

5. oldal 

DÖNTÉSEK • Új adónemet vezettek be és minimális díjemelésekre 
kényszerültek

Lakossági építményadó: nem, 
földadó: igen
BOTTYÁN RÓBERT

 A kormány több mint 100 
millió forintot vont el Hód-
mezővásárhelytől, válto-
zatlanul törleszteni kell a 
korábbi évek adósságait, a 
költségvetés egyensúlya ér-
dekében új adó bevezeté-
séről döntött a város. Több 
lehetőség is felmerült, a la-
kossági építményadó újbóli 
bevezetése, vagy a Makón 
is fizetett kommunális adó. 
Végül a földadó bevezetése 
mellett döntöttek, ebből 80 
millió forint bevétele lehet a 
városnak. A november végi 
véleményező ülésen dön-
töttek még a gyermekét-
keztetés díjának emeléséről, 
valamint 4 évre előre meg-
határozták az önkormány-
zati bérlakások lakbérének 
emelését, igaz, az ebből be-
folyt összeg egy részét rá-
szoruló családoknak vissza-
osztja az önkormányzat.
 A veszélyhelyzet idején nem 
tartható közgyűlés, így Márki-Zay 

Péter polgármester november 19-én 
véleményező ülésen, a képviselők 
álláspontját megismerve döntött.
Elhangzott: az idei gazdasági visz-
szaesés következtében akár 200 
millió forinttal is csökkenhetnek 
az önkormányzat adóbevételei. A 
pénzügyi helyzetet tovább nehezíti, 
hogy a jövő évben megközelítőleg 
800 millió Ft korábbi adósság visz-
szafizetése terheli az önkormányzat 
költségvetését. Emellett idén a kor-

mány 124 millió forintnyi gépjár-
műadót vont el a várostól, 16 millió 
reklámadót, ezek a tételek jövőre 
sem jelennek meg a bevételi oldalon, 
emellett számolni kell a védekezés 
költségeivel, a gazdasági válság mi-
att várható iparűzési adó csökkené-
sével, vagy a tervekkel, amelyek arra 
irányulnak, hogy az iparűzési adót 
teljesen elvonják.

Folytatás a 2. oldalon

2 HEKTÁR FÖLDTERÜLET FELETT A HASZONBÉRBE ADÓKNAK KELL MAJD 
FÖLDADÓT FIZETNIÜK,

FORRÁSHIÁNY • Elmarad az idősek szokásos évvégi támogatása

Kompenzációt kapnak az önkormányzat dolgozói
BOROS TAMÁS

 Hódmezővásárhely ön-
kormányzata az idei rendkí-
vül helyzetben szűkös anya-
gi lehetőségeit mérlegelve 
az év végéhez közeledve úgy 
döntött, a város forrásait az 
idei évtől az aktív dolgozók 
támogatására és a kormány-
zati elvonások (mintegy 200 
millió Ft) kompenzálására 
fordítja. 
 A kormányzati elvonások miatt 
idén nincs fedezet az előző években 

az időseknek juttatott 5.000 illetve 
10.000 Ft kifizetésére, de ameny-
nyiben a kormány nem teljesítené a 
nyugdíjasok felé fennálló ígéreteit, 
azaz a 13. havi nyugdíj első (egy 
heti) részletének kifizetését, úgy az 
önkormányzat megvizsgálja majd a 
vásárhelyi idős emberek kompenzá-
lásának lehetőségét.
Novembertől kormányzati döntés 
következtében a közgyűjteményi 
és közművelődési dolgozók elvesz-
tették közalkalmazotti státuszukat. 
Ezen, a múzeumokban, művelődési 
házban és a könyvtárban dolgozó 
munkatársaknak az ünnepekre fe-

jenként nettó 10 ezer forintot adnak, 
valamint juttatásaikat január 1-től 
6%-kal emeli az önkormányzat. Ezt 
korábban a kormány ígérte, de nem 
tette meg.
A Polgármesteri Hivatal munkatár-
sai számára az idei félhavi mozgó-
bér-keretet jövőre egy havira eme-
lik, év végi juttatásként pedig az idei 
keretet bruttó 20 ezer forinttal egé-
szítik ki fejenként, a gyermekek után 
nettó 10 ezer forint további juttatást 
nyújtva az ünnepek előtt.
A városi fenntartású óvodák vala-
mennyi dolgozója év végi jutalom-
ként nettó 20 ezer forint juttatást 

kap, elismerve a pandémiás helyzet-
ben rájuk hárult fokozott munkater-
helésüket.
Az önkormányzat nem feledkezik 
el a közmunkásokról és a rászoruló 
gyerekekről sem, erről később kö-
zölnek részleteket.
Hódmezővásárhely helyzete pár-
huzamba hozható Makóval, ahol 
azonban befagyasztották a szociális 
juttatásokat. Ez a lehetőség Hódme-
zővásárhelyen nem merült fel. 

IDÉN NEHEZEBB FELADAT VOLT ÉV 
VÉGÉN A MUNKA ELISMERÉSE, DE NEM 

LEHETETLEN, ILLETVE AZ ÖNKORMÁNY-
ZATI ÓVODÁK DOLGOZÓI IS KAPNAK ÉV 

VÉGÉN NETTÓ 20.000 FORINTOT

KÚRIA • Szabad a vélemény-nyilvánítás

Márki-Zay Péter 
három ügyében is 
döntött a legfelsőbb 
bírói fórum
BOROS TAMÁS

 Egyrészt a Végh Ibolya 
korábbi aljegyző, illetve Pa-
ragi István, az Építészmes-
ter Zrt. vezetője által indított 
személyiségi jogi perekben 
a legfelsőbb bírói fórum, 
a Kúria megváltoztatta az 
első- és másodfokú bíróság 
ítéletét. Másrészt a Csong-
rád-Csanád Megyei Egész-
ségügyi Ellátó Központ által 
indított személyiségi jogi 
perben a Szegedi Törvény-
szék ítéletét részben meg-
változtatta a Kúria, ugyan-
akkor az elégtétel adását és 
a 800.000 Ft os sérelemdíj 
fizetés összegét változat-
lanul hagyta. A polgármes-
ter mérlege: 2 győztes, egy 
vesztes per.
 Végh Ibolya, korábbi aljegy-
ző azért perelte be az akkor már 
polgármesternek megválasztott 
Márki-Zay Pétert, mert utóbbi azt 

mondta, hogy Végh Ibolya önkor-
mányzati lakás vásárlása felveti a 
hűtlen kezelés gyanúját, hiszen a 
települést emiatt szerinte számsze-
rűsíthető veszteség érte. 
Paragi István pedig azért fordult 
bírósághoz, mert Márki-Zay azt 
mondta, hogy Paragi saját - az ön-
kormányzattól megvásárolt - laká-
sának értékbecslője volt. Az elsőfo-
kon eljáró bíró szerint a tényállítás 
igaz, ám azt sejteti, hogy Paragi kor-
rupt, ezért 800 000 Ft megfizetésére 
ítélte Márki-Zay Pétert.
A Kúria a felülvizsgálati tárgyaláso-
kon mindkét perben hatályon kívül 
helyezte a másodfokú ítéleteket, az 
első fokú ítéleteket pedig megvál-
toztatta, és a felperesek keresetét 
egészében elutasította. Az indoko-
lásukban kiemelték, a polgármester 
sajtótájékoztatóján, bár éles hang-
vételt ütött meg, de valótlan ténye-
ket nem állított és valós tényeket 
sem tüntetett fel hamis színben. 

Folytatás a 2. oldalon
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DÖNTÉSEK • Új adónemet vezettek be és minimális díjemelésekre 
kényszerültek

Lakossági építményadó: nem, 
földadó: igen

KÚRIA • Szabad a vélemény-nyilvánítás

Márki-Zay Péter 
három ügyében is 
döntött a legfelsőbb 
bírói fórum

Folytatás a címlapról

 Felmerült Makó példájára a 
kommunális adó kivetése, ami ház-
tartásonként 11 ezer forint körüli 
összeg. Ám ez nem lenne méltányos, 
hiszen jövedelemtől függetlenül 
azonos összeget kellene befizetnie 
a lakosoknak. Felmerült a lakosság 
számára mostanra eltörölt ingatla-
nadók visszavezetése – ám ha figye-
lembe vesszük, hogy éveken át Vá-
sárhelyen fizettették a legnagyobb 
ingatlanadók egyikét az országban, 
ettől is eltekintettek, illetve a vál-
lalkozások számára 30%-al csök-
kentett ingatlanadót sem szeretnék 
megemelni, mert így már nem lenne 
a térségben a vállalkozások számá-
ra kiemelkedően kedvező feltételű 
Hódmezővásárhely. 
Végül csak a földadóról szavaztak. 
Ez 80-90 millió forintot jelentene a 
városnak, de ha mentességet kapnak 
a 2 hektár alatti földek tulajdonosai, 
akkor a becsült összeg csupán 70-80 
millió forint.
1 tartózkodás, 2 nem és 9 igen sza-
vazattal fogadták el a javaslatot. A 
földadót azoknak kell fizetniük, akik 
haszonbérbe adják a 2 hektár fölötti 
földjeiket.

Dráguló alapanyagok, 
emelkedő díjak

 Szintén a véleményező ülésen 
döntöttek a gyermekétkeztetés dí-
jának szükséges emeléséről. Jelenleg 
ezt többségében nem a szülők fize-
tik, legalábbis a bölcsődék és óvodák 
esetében. Gyöngyösi Ferenc kép-
viselő a teljes jövő évi tiszteletdíját 
felajánlotta a gyermekétkeztetés 
támogatására.
A véleményező ülésen elhangzott, a 
közfeladatot jelenleg ellátó Hódme-

Folytatás a címlapról

 A sajtótájékoztatón elhangzot-
taknak volt ténybeli alapja, amelyre 
figyelemmel olyan közéleti, köz-
ügyeket érintő kritikát, értékítéletet 
fogalmazott meg, amely a felpere-
sek jó hírnevének megsértésére nem 
volt alkalmas, és azt a Kúria állás-
pontja szerint nem is sértette meg.
 Részben változtatta azonban 
csak meg a Szegedi Törvényszék 
ítéletét a Kúria abban a perben, amit 
a Csongrád-Csanád Megyei Egész-
ségügyi Ellátó Központ indított a 
polgármester ellen. A Kúria ítéleté-
ben kimondta, hogy Márki-Zay Pé-
ter kijelentése,miszerint „Ha Önök 
bemennek a hódmezővásárhelyi 
kórházba, az életüket kockáztatják.” 
mondat véleménynyilvánításnak 
minősül, mely ezáltál a felperes jó 
hírnevét nem sérthette, ezt a vé-
leményt egy közfeladatot ellátó, 
közintézmény tűrni köteles.
A Kúria a jogerős ítéletet egyebekben 
hatályában fenntartotta, a sértő ki-
jelentést igazoló objektív bizonyíté-
kok hiányában valótlan tényállítás-
nak minősítve a konkrét esetekről 
szóló kijelentéseket.
A Kúria szóbeli indokolásában ki-

zővásárhelyi Működtető és Szolgál-
tató Nzrt. saját kimutatása szerint az 
általuk felhasznált alapanyagok árai 
a 2020. évben súlyozott átlagban 
9,38%-kal nőttek.
Így a jövő évi díjemelést átlagosan 
7,15%-osra tervezik a normál étke-
zést igénybe vevő gyermekeknél. A 
diétás étkezők esetében ez az emel-
kedés 9,81 %, mivel a speciális alap-
anyagok árai nagyobb mértékben 
emelkedtek.  
Az önkormányzat közlése szerint 
nem sok szülőt fog érinteni az 
áremelés, hiszen Hódmezővásár-
helyen a bölcsődék esetében 87 %-a 
a gyerekeknek ingyenesen étkezik, 
óvodák esetében ez az arány még 
magasabb, 95-97%. Így a megemelt 
költségek valójában az önkormány-
zatot terhelnék, hiszen az állami 
támogatás nem fedezi teljesen a 
gyermekétkeztetést, ezért minél 
többen nem fizetnek, annál többet 
kell hozzátenni a városnak.

Előre kalkulált bérleti 
díjak

 Az elmúlt években elmaradt 
korrekciók pótlására 2021. január 1. 
napjától valamennyi önkormányzati 
bérlakás bérleti díját megemelik 8 
%-kal, 2022. január 1. napjától is-
mét 8 %-kal, 2023. január 1. napjától 
már csak 4 %-kal és 2024. január 1. 
napjától is 4 %-kal fogják növelni.
Az önkormányzati bérlakások lak-
bérének mértékét önkormányzati 
rendelet határozza meg, ez 2017 óta 
változatlan. Mindez azt jelenti, hogy 
az önkormányzat által alkalmazott 
bérleti díjak összege elmarad a piaci 
áraktól.
Az emelés miatt befolyt összeg egy 
részét 2021. január 1-től, 20 csa-
ládnak havonta 10-10 ezer forintot 
visszaosztana a városvezetés szoci-
ális és össztársadalmi szemponto-
kat figyelembe véve. 

EBÉDOSZTÁS A HÓD-MENZÁNÁL. ILLUSZTRÁCIÓ

emelte, hogy nem önmagában a 42 
éves nő, illetőleg a 3 napos kisbaba 
halálára vonatkozó nyilatkozat va-
lótlan, hanem az arra vonatkozó 
közlés is, hogy erről a szélesebb 
körű nyilvánosság „hírzárlat” miatt 
nem értesülhetett. Egy intézményen 
belül elrendelt esetleges „hírzárlat” 
polgári perben történő bizonyítása 
viszont – a lehetséges tanúk elfo-
gultsága, illetőleg egzisztenciális 
kiszolgáltatottsága miatt – gyakor-
latilag lehetetlen.
Valamennyi peres eljárásra igaz, 
hogy a Kúria döntései ellen továb-
bi jogorvoslatra nincs lehetőség. A 
Csongrád-Csanád Megyei Egész-
ségügyi Ellátó Központ részére a 
polgármester haladéktalanul át-
utalja a megítélt 800.000 forintot, 
amire, ahogy Facebook oldalán írja, 
a korábban kapott támogatásokból 
megvan a fedezet. Ebből az összeg-
ből a kórház a gyermekosztályára 
egy olyan monitor eszközt vásárol-
na, mely a legsúlyosabb beteg gyer-
mekek megfigyelésében, gyógyítá-
sában lenne használatos.
Két nyertes pere után Márki-Zay 
1.200.000 forint visszatérítésre is 
jogosult Végh Ibolyától, valamint 
Paragi Istvántól. 

3-BÓL 2,5 ÜGYBEN GYŐZELMET ARATOTT MÁRKI-ZAY PÉTER A KÚRIÁN

KÖZLEKEDÉS • Hatan adtak ajánlatot 
a buszközlekedés megújítására

Versenyhelyzet lesz
BÍRÓ DÁNIEL

 Ajánlatokat kért a helyi 
buszközlekedés megújítá-
sára a hódmezővásárhelyi 
önkormányzat. Óránként 
közlekednének a járatok, 
amiken városkártyával in-
gyen lehet majd utazni. 

Városházi számítások szerint ez 
a szolgáltatás semmivel sem fog 
többe kerülni, mint az eddigi meg-
oldás. Eddig hat vállalkozás adott be 
ajánlatot a felhívásra – mondta no-
vember 29-i videónyilatkozatában 
Márki-Zay Péter polgármester. 

 ADVENT • Ég az első gyertya 

A hit gyertyáját gyújtották meg 
a város adventi koszorúján
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Rendhagyó módon, a pan-
démia miatt online közve-
títve gyújtotta meg az első 
adventi gyertyát a város ko-
szorúján dr. Márki-Zay Pé-
ter polgármester és Száva 
Szabolcs, a Szent István ki-
rály Plébánia plébániai kor-
mányzója.
 Márki-Zay Péter üdvözlő beszé-
dében elmondta, hogy a járványügyi 
helyzet sok embernek okoz nagy bá-
natot, a közelgő ünnepek pedig sok 
embernek – remélhetően – nagy 
örömet. A megosztott bánat – fele 
bánat, a megosztott öröm – kettős 
öröm.

A polgármester arra biztatta a la-
kosságot, hogy figyeljenek egymás-
ra, tartsák a kapcsolatot szeretteik-
kel – ha személyesen nem is adódik 
lehetőség, a virtuális térben vagy 
telefonon mindenképpen.
Száva Szabolcs imát mondott, és 
megáldotta a város adventi koszo-
rúját, ami idén – a jégpálya hiányá-

ban – a Kossuth téren kapott helyet.
A városban az ünnepi díszkivilágí-
tást is felkapcsolták, idén a Kossuth 
téren kívül a különböző városré-
szeket is ünnepi fényekkel látják el. 
Márki-Zay Péter elmondta, hogy 
azért döntöttek így, mert most ren-
dezvények hiányában kevesebben 
látják a belváros fényeit. 
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EGÉSZSÉGÜGY • Részben megváltozott a  vásárhelyi kórház 
beszerzési igénye

Lefújták az új CT beszerzését
B. D.

 Már az ajánlattételi hatá-
ridő lejárta előtt visszavonta 
az új CT berendezés beszer-
zésére indított közbeszerzé-
si eljárását a vásárhelyi kór-
ház. Az indoklás szerint az 
intézmény igénye előre nem 
látható okból részben meg-
változott.
November 24-én bontották volna föl 
a beérkezett ajánlatokat a Csongrád 
Megyei Egészségügyi Ellátó Köz-
pontban, de jóval a határidő lejárta 
előtt lefújták az intézmény több 
százmillió forint értékű eszközbe-
szerzését – derül ki az uniós köz-
beszerzési értesítőből. A vásárhelyi 
kórház egy határon átnyúló uniós 
pályázat keretein belül új CT készü-
léket és patológiai eszközöket kívánt 
beszerezni. Az október október 21-
én feladott hirdetményt november 
18-án visszavonta az intézmény.
A beszerzés költsége megközelítőleg 
300 millió forint lett volna, amire 

abból tudunk következtetni, hogy a 
Dél-Pesti Centrumkórház Országos 
Hematológiai és Infektológiai Inté-
zet október végén 236 millió forin-
tért vásárolt új CT készüléket.
Az eredménytelenül zárult közbe-
szerzés visszavonása kapcsán annyi 
hivatalos információ látott napvi-
lágot, hogy az ajánlatkérő beszer-
zési igénye előre nem látható okból 
részben megváltozott. Az, hogy mi 
történt néhány hét alatt, nincs rész-

letezve.
Ugyancsak a Csongrád Megyei 
Egészségügyi Ellátó Központtal 
kapcsolatos hír, hogy a gazdálkodási 
mutatók ősz eleji javulását követően 
októberben ismét jelentősen nőtt 
az intézmény tartozásállománya. A 
Magyar Államkincstár adatai szerint 
a szeptemberi 665-ről 723 millió 
forintra emelkedett októberben az 
adóssága. 

EGYELŐRE NEM LESZ ÚJ CT KÉSZÜLÉKE A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI KÓRHÁZNAK

TURIZMUS • A vásárhelyiek inkább 
visszakérik lefoglalt utazásaik árát

Már sosem 
fogunk úgy 
utazni, mint 
a járvány előtt

SOÓS KATA

 Nagy bajban vannak a 
hódmezővásárhelyi utazási 
irodák. A Magyar Kormány 
szigorításai miatt jelenleg 
nincs bevételük, sőt, az idei 
évre lefoglalt utazásokat 
sem tették át más időpon-
tokra az emberek, hanem 
a legtöbben visszakérték a 
foglalás árát. A szakembe-
rek véleménye szerint töb-
bet már sosem utazunk majd 
úgy, mint a járvány előtt.
 „Teljesen megváltozott az életünk, 
nem vagyunk bent az irodában, mert 
nem utaznak az emberek külföldre, 
amit egyébként lehetne, de nem vál-
lalják be a teszteket, mert már nincs 
pénzük rá”– mondja Zana Zita, a 
hódmezővásárhelyi Nirva Tours 
Utazási Iroda ügyvezetője.
A karantént sem tudják sokan vállal-
ni az egyes utazások után, mert fél-
nek, hogy elveszítik a munkájukat. 
Összességében a vírustól is félnek, 
és inkább nem vállalják be a kocká-
zatot. Nem csak a külföldi, hanem 
a belföldi utazások is megszűntek, 
hiszen a szabályok szerint a hotelek, 
csak munkaügy miatt fogadhatnak 
vendéget.
„Nyáron szerencsére volt egy kisebb 
fellendülés, amikor néhány hétig en-
gedték, hogy utazásokat szervezzünk. 
A legtöbben Horvátországba, és Gö-
rögországba utaztak, ezek az úti célok 
voltak a legkedveltebbek. Voltak akik, 
igénybe vették az utazási utalványt, 
ami azt jelenti, hogy ha az utas nem 
mondja le a lefoglalt utat, átteheti 
egy későbbi időpontra. Ezt az emberek 
csupán 10 százaléka választotta, 90 
százalékuk inkább visszakérte a nya-
ralás árát.”

A Nirva Tours vásárhelyi irodájának 
munkatársai eddig nem kerestek új 
munkát, ahogy az ügyvezető fogal-
mazott, ő nem is tud mással foglal-
kozni. Már előkészítették a jövő évi 
utakat, és várnak. Várnak arra, hogy 
mikor oldják fel a korlátozásokat. 
Náluk körutazásokra, és városláto-
gatásokra lehet majd befizetni.
„Bízok benne, hogy elindulnak majd 
az emberek. Úgy gondolom, hogy 
kevesebb lesz az utazási kedv, mint a 
járvány előtt, de a visszajelzések alap-
ján azt látom, hogy az emberek már 
nagyon ki akarnak mozdulni, és elegük 
van a kialakult helyzetből.”-húzta alá 
Zana Zita.
Országos szinten is próbálnak se-
gíteni a turizmusban dolgozóknak. 
Prónay Bence, a Magyar Utazási 
Irodák Szövetségének marketing és 
kommunikációs bizottsági vezetője 
elmondta, ő több javaslatot is eljut-
tatott már a Kormányhoz, egyelőre 
nem innen várják a megoldást.
A szakember szerint 2022-re áll 
vissza az ágazat mutatója a 2019-es 
szintre. Ám valószínűleg soha töb-
bet nem fogunk ugyanúgy utazni, 
mint régen.
„A 2001-es terrortámadás után is szá-
mos biztonsági intézkedést vezettek be 
a reptereken, ami mára már megszo-
kott. Úgy gondolom, így lesz ez a ko-
ronavírus járvánnyal kapcsolatban is. 
Biztosan lesz hőkamerás testhőmérés, 
és más intézkedések is, amik először 
furcsák lehetnek az utazónak, majd 
teljesen természetes.”- -fejtette ki 
véleményét.
Prónay Bence úgy látja, lehető-
ség lesz arra, hogy 2021-ben már 
utazzunk. Ehhez a turizmusban 
dolgozóknak kell megteremteni azt 
a biztonságot, amihez kapcsolódva 
megjön majd az utazási kedv. 

ADVENT • Boruljanak díszbe a tabáni és a kincses-telepi lakások 
ablakai!

A játékban résztvevők 3 
csokitortáért játszhatnak
SOÓS KATA

 Lőkösné Nagy Sarolta ön-
kormányzati képviselő fel-
karolt egy lakossági kezde-
ményezést és arra buzdítja 
a tabáni és a kincses-telepi 
lakosokat és üzlettulajdo-
nosokat, hogy advent alatt 
díszítsék ki ablakaikat. Eh-
hez kapcsolódóan játékot is 
szerveztek.
 A felhívás szerint mindenki dí-

szíthet, csak arra kell figyelni, hogy 
minden szám az adventi naptárból 
sorra kerüljön, tehát akár több ablak 
is kifényesedhet egy adott napon.
Az önkormányzati képviselő no-
vember 29-i tájékoztatása szerint 
ha szeretnénk felkutatni az aznapi 
ablakot, akkor egy kis rejtvényt kell 
majd megoldani, amit minden nap 
délelőtt fog feltenni közösségi olda-
lára. A megoldás az utca nevét rejti 
majd, hosszú utcák esetében plusz 
segítség is lesz.
Akik a feldíszített ablakukkal nevez-

AKÁR EHHEZ HASONLÓ SZÁMZUHATAGOK LEHETNEK A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI ABLAKON.  
A KÉPEN AZ ÖRKÉNY SZÍNHÁZ ADVENTI ABLAKAI LÁTHATÓK.

ni szeretnének a fődíjakért (3 cso-
kitorta), azoktól azt kéri, hogy küld-
jék el neki az ablakról készült fotót 
legkésőbb december 24-én estig. 
Egy zsűri fogja kiválasztani az első 3 
helyezettet, a jutalmakat pedig a két 
ünnep között osztják majd ki.
Természetesen, ha mások is kedvet 
kapnak, díszítsenek! Minél több 
ünnepi ablak lesz a városban, annál 
szebb lesz az advent, fűzte hozzá a 
képviselő. Az első feladványok már 
olvashatóak is a képviselőnő Face-
book oldalán. 

2020 FEKETE ÉV LESZ A NEMZETKÖZI TURIZMUS TÖRTÉNETÉBEN
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Modern Városok Program

FEJLESZTÉS • 117 km kerékpárút épülhet a város körül (hirdetés)

Vásárhelyen két keréken
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Hódmezővásárhely igazi 
kerékpáros város. Nagyon 
sokan munkába, iskolába 
járásra naponta használják a 
biciklit, de a szabadidős célú 
lehetőségek is jók - számos 
túraútvonal áll rendelkezé-
sünkre - és ezek tovább ja-
vulhatnak a jövőben. A Mo-
dern Városok Programban 
117 km hosszúságban épül-
hetnek külterületi kerék-
párutak. A szakaszok kijelö-
lésénél számos szempontot 
vettek figyelembe, felmérve 
például a lakossági szoká-
sokat, a város környékének 
a növény és állatvilágától 
kezdve a fontosabb látniva-
lókon át a fejlesztés gazda-
sági hatásáig. A Megvalósít-
ható aktív- és ökoturizmus 
című turisztikai tanulmány-
ból szemezgetünk, aminek 
elkészítését az Enrawell 
Consulting cég nyerte el. 
 Elsősorban Vásárhely és kör-
nyékét vizsgálták, több települést is 
bevonva a környékről. Hódmezővá-
sárhely a vizsgált térségen belül a 
legkiterjedtebb. A város alapterüle-
tét tekintve közel 49 ezer hektáros, 
melynek köszönhetően ebben az 
értelemben Magyarország második 
legnagyobb városa Budapest után. 
A település területének döntő részét 
(több, mint 95 százalékát) külterü-
letek adják. A vizsgálatba bekerült 
Algyő, Derekegyház, Földeák, Már-
tély, Mindszent, Nagymágocs és 
Székkutas. 
A leendő kerékpárutak számos tú-
raútvonalat rejtenek magukban. De 
lépjünk vissza egyet, és nézzük meg 
hogyan alakul a turizmus a térség-
ben.

A turizmus alakulása 
a térségben

 A megye lakosságának fele aktív 
utazónak mondható, az összlakos-
ság közel 20-25 százaléka részt vett 
belföldi 1-3 éjszakás utazásokon, 
további 15 százalék négy éjszakánál 
hosszabb belföldi utazást terve-
zett, míg nagyjából 10 százalékuk 
rövid-és hosszútávú utazáson egy-

Elsőként a Földeák, Szentes és Erzsébet felé összesen 31 kilométernyi szakasszal bővülhet 
a Hódmezővásárhelyt övező kerékpárútrendszer. A tervezési feladatokat meghirdették, a 
kormány 737 millió forintos támogatást nyújt az önkormányzatnak.
Mind a 16 szakasz előkészítése elindult. A 3db kerékpárútnál már beérkeztek az ajánlatok, 
jelenleg az értékelési szakasz zajlik. A 13 db mezőgazdasági út ajánlattételi szakaszban 
van. A Hódmezővásárhely-Földeák, Hódmezővásárhely-Erzsébet és a Barattyos-Ördön-
gös szakaszon kétirányú 2×1 haladósávos kerékpárút épülne, míg a vegyesforgalmú uta-
kat 4-5,5 m szélességben, az adottságok és a tervezett forgalom függvényében tervezik 
meg.
A leghosszabb szakasz 15,3 kilométeres lenne, és a vásárhelyi Kalmár Zsigmond utcánál 
véget érő önálló kerékpárúttól kiindulva Szikáncs településen keresztül Földeákig érne el. 
9,5 kilométer hosszan épülne egy másik szakasz a keleti elkerülő úttól Erzsébetig. Ördön-
gősig folytatnák a jelenleg Barattyosig megépült kerékpárutat a 45. számú főút mentén. 
A 6 kilométeres új szakasszal Derekegyház és Szegvár is elérhető közelségbe kerülne a 
biciklivel közlekedők számára.
A fejlesztéshez forrást az Innovációs és Technológiai Minisztérium nyújt a Modern Vá-
rosok Program keretében 2017-ben született együttműködési megállapodás alapján, ami 
rögzíti, hogy a város térségében 117 kilométer hosszúságban külterületi kerékpárút, vagy 
bicikliútként is használható mezőgazdasági út épülhet ki. 

aránt részt vett. A megyében ta-
lálható 10-50 ezer fős települések 
teljes lakossága esetében az utazási 
aktivitás alacsonyabb, nem éri el a 
40 százalékot, a megyei 10-50 ezer 
fős településeken élők nagyjából 20 
százaléka választ rövidtávú belföldi 
utazást. Mindezen belföldi utazási 
trendek azt mutatják, hogy a me-
gyében élők előnyben részesítik a 
belföldi utazások közül a rövid, 1-3 
éjszakás utakat. Ez a térség ökotu-
risztikai- és kerékpáros fejlesztése 
szempontjából kiaknázható lehe-
tőség, hiszen egyik legfőbb célcso-
portja lehet a beruházásnak a helyi 
utazóközönség, akik rövidtávra, 
akár csak egy éjszakára a térségbe 
látogatnak, aktív kikapcsolódás 
céljából. Ebben nagy előny, hogy 
Vásárhely a megyén belül könnyen 
elérhető, közlekedés szempontjá-
ból jól bekapcsolt, így a megyei és a 
régiós rövidtávú turizmusnak, az ad 
hoc jellegű rövid utaknak és családi 
kirándulásoknak is kiváló színhelye 
lehet, hiszen az utazásra fordított 
idő és forrás mértéke csekély.

Kerékpározási szokásaink

 A magyar lakosság kerékpározási 
szokásairól igen hasznos adatokkal 
szolgál az Aktív- és Ökoturisztikai 
Fejlesztési Központ, valamint a Szá-
zadvég közös, legfrissebb országos 
kutatása. A magyar felnőtt lakosság 
közel 44 százaléka havonta több 
alkalommal is használ kerékpárt, 

több mint 14 százalék pedig naponta 
teszi ezt. Budapestet leszámítva a 
megyeszékhelyeken a legalacso-
nyabb a naponta kerékpározók 
száma, azonban ez nagyban függ a 
domborzati viszonyoktól. Az alföldi 
városok kedvező domborzati adott-
ságai tükröződnek a kerékpárosok 
magasabb arányában. A megyeszék-
helyek felnőtt lakosságának átla-
gosan közel 40 százaléka használ 
legalább havonta valamilyen rend-
szerességgel kerékpárt. A kutatásból 
kiderül, hogy a magasabb iskolai 
végzettségű, magasabb jövedelem-
mel rendelkező, kedvezőbb anyagi 
helyzetű válaszadók gyakrabban 
kerékpároznak szórakozási, spor-
tolási és rövidebb vagy hosszabb 
turisztikai utak alkalmával, rájuk 
tehát inkább a szabadidőeltöltés 
céljából való kerékpározás a jel-
lemzőbb. A magyar felnőtt lakosság 
5,5 százaléka vett részt az elmúlt öt 
évben olyan turisztikai utazáson, 
amelyen kerékpározott. Ezen utazá-
sok résztvevői főként a 30-39 éves 
korcsoportba tartozók, a magasabb 
iskolai végzettséggel rendelkezők, 
a magasabb jövedelemmel rendel-
kezők voltak. A turisztikai jellegű 
kerékpáros kirándulások, túrák 
között megkülönböztetünk egy és 
többnapos túrákat. A felnőtt lakos-
ság hozzávetőlegesen 14,4 százaléka 
vett részt az elmúlt egy évben egy 
napos kerékpáros kiránduláson. Az 
átlaghoz képest pedig a férfiak, a 
18-29 évesek, a budapesti lakosok, 
a magasabb iskolai végzettségűek, a 
magasabb jövedelműek és a kedvező 
anyagi helyzetben lévők magasabb 
arányban kerékpároznak egy napos 
kirándulások keretén belül. A több 
napos kerékpáros túrákat lényege-
sen kevesebben választják, a felnőtt 
lakosság 2,8 százaléka. Ily módon 
a kikapcsolódás ezen formája min-

denképpen erősen rétegjellegűnek 
tekinthető. A legújabb adatok alap-
ján megállapítható, hogy „a megye-
székhelyeken élők, a magas iskolai 
végzettséggel rendelkezők, a ma-
gasabb jövedelemmel rendelkezők 
és a kedvezőbb anyagi helyzetűek az 
átlaghoz képest nagyobb arányban 
kerékpároznak többnapos túrák al-
kalmával.” Az egy napos utazásokra 
a kerékpáros túrázók 7 százaléka, 
míg a többnapos utazások tekin-
tetében a túrázók közel 3 százaléka 
választotta a Dél-Alföldet.

A jelenlegi hálózathoz 
illeszkedne

 Hódmezővásárhelyen és a vizs-
gálatba bevont településeken össze-
sen több mint 110 km hosszúságban 
van kiépített kerékpárút. Mindez 
kiváló lehetőséget ad a kerékpáros 
közlekedésre a térségben. Mivel a 
járás, illetve a vizsgálatba bevont 
települések legnagyobb része mun-
kaerőpiaci szempontból erősen 

kötődik Hódmezővásárhelyhez, 
így a kiépített kerékpárút-hálózat 
kettős szerepet lát el, egyrészt in-
gaforgalom lebonyolítását szolgálja, 
másrészt pedig a térségturisztikai 
szuprastruktúrájának meghatáro-
zó részét is alkotja. A kerékpárutak 
esetlegesen egy harmadlagos funk-
ciót is felvehetnek, mely időszako-
san mezőgazdasági járművek közle-
kedését is szolgálhatják.

Munkába járás, 
közlekedésbiztonság,  
turizmus

 A kerékpáros és turisztikai fej-
lesztések teljeskörű megvalósulása 
esetén
Hódmezővásárhelyen és térségében 
a kerékpárút-hálózat bővítésére 
és fenntartására fordított összeg 
harminc éves időtávon várhatóan 
3,5-szörösen térül meg a kerékpá-
rozás egészségre gyakorolt hatásait 
figyelembe véve.
A kerékpárút-hálózat bővítésének 
hatására a térségben lakók között a
rendszeresen kerékpározók aránya 
várhatóan 0,1-1 százalékponttal nö-
vekedik.
Az utakat használó összes kerék-
páros száma - figyelembe véve az 
élénkülő kerékpáros turizmust - 9 
százalékkal emelkedik. A biztonsá-
gosabb közlekedésnek köszönhe-
tően a kerékpáros-balesetek száma 
várhatóan 15 százalékkal csökken. 
A várakozások szerint az EuroVelo 
kerékpáros nyomvonalak, valamint 
a nemzetközi természetjáró útvona-
lakkal való infrastrukturális és háló-
zati kapcsolódás lehetősége miatt a
hazai mellett több külföldi turista 
érkezik a térségbe. A vendégéjszakák 
számának várható növekedését 5 
százalékra, a térségbe érkező turis-
ták számának várható növekedése 
11 százalékra teszi a tanulmány. A 
turizmus élénkülésével a helyi tele-
pülések adóbevétele is növekedhet.
Egy biztos, akármilyen típusú tu-
rista is érkezik majd városunkba, 
ha elkészül a 117 km kerékpárút és 
lehetőségük lesz kipróbálni – meg-
találhatják számításaikat. Reméljük, 
mire használható lesz a külterülete-
ket átszövő kerékpárút-hálózat egy 
koronavírus-mentes világban élünk 
majd.  

INNEN FOLYTATÓDHAT AZ EGYIK SZAKASZ ÓFÖLDEÁK FELÉ
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Városunk

FŐVÁROSI TÖRVÉNYSZÉK • Krupiczer Ferenc még folytathatja 
képviselői munkáját

Formai hiba miatt 
ismét első fokon indul 
az eljárás a képviselő 
ügyében
BOROS TAMÁS

 November 18-án a Fő-
városi Törvényszéken tár-
gyalták Krupiczer Ferenc 
önkormányzati képviselő 
méltatlansági, összefér-
hetetlenségi ügyét, de a lé-
nyegig el sem jutottak. A 
Szegedi Törvényszéken in-
dul újra az eljárás.
 Májusban a Szegedi Közigaz-
gatási és Munkaügyi Bíróság nem 
állapított meg összeférhetetlensé-
get, Krupiczer Ferenc önkormány-
zati képviselővel szemben, miután 
időben megszüntette a Rádió Color 
adását, viszont úgy ítélték meg, 
hogy mivel nem tájékoztatta időben 
– azaz 3 napon belül – a közgyűlést, 
ezért méltatlan a képviselői man-
dátumára. Krupiczerék az ügyben 
fellebbeztek.
Másodfokon a per a Fővárosi Tör-
vényszéken folytatódott. A felperes 
a Csongrád-Csanád Megyei Kor-

mányhivatal, az alperes Krupiczer 
Ferenc volt. Az már az elején kide-
rült, hogy a felperes, az alperes és a 
bíróság nem ért egyet abban, hon-
nan számolják azt a bizonyos három 
napot. De nem csak ebben a pontban 
volt más a Fővárosi Törvényszék 
véleménye, ugyanis formai hibára 
hivatkozva visszadobta az ügyet 
első fokra, megsemmisítette tehát 

KRUPICZER FERENCNEK ISMÉT MEG KELL MAJD JELENNI SZEGEDI TÖRVÉNYSZÉKEN 
FOTÓ: KIS KÁROLY / VTV

a Szegedi Közigazgatási és Munka-
ügyi Bíróság első fokon meghozott 
ítéletét és új eljárás lefolytatására 
kötelezte őket.
Az időközben megszűnt Szegedi 
Közigazgatási és Munkaügyi Bíróság 
helyett tehát a Szegedi Törvény-
székre került vissza az ügy, ahol új 
eljárás indul majd. 

VÉLEMÉNY • Ikszre állnak

Döntetlen közelire 
áll Márki-Zay Péter 
és Lázár János 
lájkolóinak és 
követőinek a száma
BÍRÓ DÁNIEL

 Ugyanannyi kedvelője van 
már közösségi oldalán Már-
ki-Zay Péternek, mint Lázár 
Jánosnak. 59 ezer.
 Hogy pontosak legyünk, Hód-
mezővásárhely polgármesterének 
59.003, míg a térség országgyűlési 
képviselőjének 59.612. Az egy szá-
zaléknyi előny az összes követő 
számát tekintve fordított: a város-
vezető bejegyzéseit 67.250, míg a 
kormánypárti honatyáét 66.170 fel-
használó követi figyelemmel.
Érdekes számok ezek annak tük-
rében, hogy Márki-Zay 2019 őszén 

13.478, Lázár 2010-ben 10.521 
szavazatot kapott a polgármesteri 
választáson. Mindkettejük politikai 
tevékenysége túlhalad Hódmező-
vásárhely közigazgatási határán, 
amely a Wikipédia szerint egyébként 
Budapest után a második legna-
gyobb az országban.
Mondhatnánk, fej-fej melletti a két 
karakteres politikus népszerűsége a 
Facebookon fent lévő állampolgárok 
körében. Ha még vállvetve is tény-
kednének, mi mindenre lennének 
képesek? Ennek a kétismeretlenes 
egyenletnek az eredményét sajnos 
még nem tudni. Legfeljebb annyit, 
most hová tart. 

A FACEBOOKON FEJ-FEJ MELLETT ÁLLNAK. ÉS A POLITIKAI TÉRBEN?

VÁLASZTÁS • A Fidesz a legerősebb párt, de az ellenzék átvette 
a vezetést

Az ellenzéki pártokat még a 
kormány is a közös lista felé tolja

BOROS TAMÁS

 November közepén tet-
te közzé a Závecz Research 
közvélemény kutató a leg-
újabb kutatását, mely arra 
kereste a választ, hogy kire 
szavaznánk, ha most va-
sárnap lenne az országy-
gyűlési választás. Az ered-
mény mutatja, még mindig 
a Fidesz-KDNP a legerősebb 
pártszövetség, de ha az el-
lenzéknek sikerülne közös 
listán indulni, akkor legyőz-
hetné a jelenlegi kormányt. 
Ráadásul a választási tör-
vény tervezett módosítása 
egyébként is ebbe az irányba 
„kényszeríti” az ellenzéki 
pártokat.
 A felmérés szerint a kérdés 
feltételekor esedékes vasárnapon 
a válaszadók 40%-a szavazna az 
ellenzéki együttműködésre, míg 
36% a Fidesz-KDNP-re voksolna, 

21% nem tudja vagy nem akart 
válaszolni. 
Az ellenzéki pártok többsége ezzel 
párhuzamosan egyébként is elköte-
lezte magát a közös ellenzéki együtt-
működés mellett. A héten éppen a 
Momentum tett így. Az ellenzéki 
pártok 2021. október 23-ig jelentik 
be közös miniszterelnök-jelöltjüket 
és 106 közös választókerületi jelölt-
jüket. A tervek és remények szerint 
közös programmal fognak indulni, 
előválasztást követően, ahol akár ci-
vil jelölt is megmérettetheti magát, 

írta közösségi oldalán Márki-Zay 
Péter, Hódmezővásárhely polgár-
mestere is.
Ráadásul, bár még nem szavazták 
meg, de az Igazságügyi Bizott-
ság már jóváhagyta a választójogi 
törvény módosításának tervét, 
amelyet ráadásul végső formában 
és leginkább szigorúan nem is egy 
kormánypárti képviselő jegyez, ha-
nem az ex-Jobbikos Volner János. 
Javaslata értelmében a jövőbeni 
választásokon pártlistát csak az a 
párt állíthat, amely legalább 14 me-
gyében és a fővárosban, legalább 71 
egyéni választókerületben önállóan 
jelöltet állított.
Ez lényegileg azt jelentené, hogy az 
ellenzéki pártoknak sem esélyük, 
sem lehetőségük nem lesz két külön 
listán indulni a 2022-es országy-
gyűlési választáson. Csak az egy 
közös lista lehetne a megoldás. Vol-
ner szigorító javaslatát egyébként a 
bizottságban 8 igen szavazattal, 4 
ellenében megszavazták. 

SZÓRAKOZÁS • Közös találkozás híján sem 
maradunk adventi készülődés nélkül

Videókat tesz közzé 
a BFMK
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A Bessenyei Ferenc Műve-
lődési Központ vasárnapon-
ként videókat mutat be Fa-
cebook oldalán, karácsonyi 
dekorációk elkészítéséről. 
Ezen felül karácsonyi mesé-
ket tesznek közzé, novem-
ber 29-től kezdődően pe-
dig minden nap káprázatos 
fényben pompázik az épület.
 Varga Anikó intézményvezető 
tájékoztatása szerint az elkövetkező 
adventi hétvégéken, minden vasár-
nap 17.30-tól egy vagy két videó ke-
rül fel a BFMK oldalára, melyekben 
különleges karácsonyi dekorációk 
elkészítésének folyamatát mutatják 
be és melyeket a gyermekek az ott-
hon melegében is könnyedén elké-

szíthetnek. Ennek alapanyagait csü-
törtökönként közlik, így aki kedvet 
kapott, az még időben, könnyedén 
be tudja szerezni.
Mivel a BFMK valamennyi mun-
katársának kedvenc ünnepe a 
karácsony, a dekorációról sem fe-
ledkeztek meg: november 29-től 
kezdődően minden nap, sötétedés 
után ünnepi fényekben csodálhatjuk 
meg az épületet. 
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DIPLOMÁCIA • Nem engedték be Grezsa Istvánt Ukrajnába

Az ukrán önkormányzati 
választásokba történő 
beavatkozással vádolják
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Az MTI közölte november 
24-én, hogy nem engedték 
be keleti szomszédunkhoz 
Grezsa István miniszte-
ri biztost, arra hivatkozva, 
hogy a magyar kormány ok-
tóber végén beleavatkozott 
az ukrajnai önkormányzati 
választásokba.
 A Szabolcs-Szatmár-Bereg me-
gye és Kárpátalja együttműködésé-
nek fejlesztéséért és a Kárpát-me-
dencei óvodafejlesztési program 
koordinálásáért felelős miniszteri 
biztos a Beregsurány–Luzsanka 
határátkelőnél próbált belépni Uk-
rajnába, ahol az ukrán határőrök 
tájékoztatták arról, hogy számára 
tiltott a beutazás és nem engedték át 
a határon.
A Jevropejszka Pravda hírportál sze-
rint Budapest előző nap diplomáciai 
jegyzékben tájékoztatta Ukrajnát 
Grezsa tervezett utazásáról. Ma-
gyarországon viszont nem hivatalos 
forrásokból tudták, hogy Grezsá-
nak megtiltották az Ukrajnába való 
beutazást, így lehetett arra számí-
tani, hogy nem fogják átengedni a 
miniszteri biztost a határon – tette 
hozzá az ukrán hírportál.

Grezsa István körülbelül 
egy órás várakozás után 
visszatért a határról 
Magyarországra

 Az ukrán külügyminisztérium 
szóvivői irodája később kiadott egy 
közleményt, amely szerint Grezsa 
István esetében „olyan tényeket 
rögzítettek”, amelyek alapján meg-
sértette azon ukrán jogszabályokat, 

amelyek tiltják, hogy külföldi sze-
mély agitációt folytasson bármely 
ukrajnai politikai erő (ez esetben a 
Kárpátaljai Magyar Kulturális Szö-
vetség, KMKSZ) mellett. A külügyi 
szóvivő szerint a beutazási tilalom 
kizárólag egy adott állampolgár 
bűncselekményre utaló cselekede-
teiről szól, „az elfogadott határozat 
nem érinti az államközi kapcsolato-
kat”. 

GREZSA ISTVÁN (KÖZÉPEN) ELLEN VÁLASZTÁSI BEAVATKOZÁS GYANÚJA 
MERÜLT FEL UKRAJNÁBAN

SZÓRAKOZÁS • Negyedére esett vissza a 
mozi forgalma

Vásárhelyen legalább 
bérleti díjat nem kell 
fizetni

BÍRÓ DÁNIEL

 Amint lehetséges, újra ki-
nyitna a vásárhelyi mozi, de 
szinte az összes decemberre 
tervezett film bemutatóját 
elhalasztották. A filmszín-
ház épületét korábban meg-
vásárolták, így bérleti díjat 
nem kell fizetniük.
 A járvány miatt globális filmsza-
kadás jellemzi a moziipart. Bálint 
Péter, a Filmforgalmazók Egyesü-
letének elnöke nemrég úgy nyilat-
kozott, a mostani leállás és a lassú 
visszaépülés miatt biztosan lesznek 
veszteségek, a kisvállalkozások, az 
egytermes és művészmozik vehetik 
nehezen az akadályt. 
A vásárhelyi és a szentesi mozit 
üzemeltető Mozaik Mozi Kft-nek 
2019-ben 166 millió forint nettó 
árbevétele volt, az idei esztendő vi-
szont felnégyelte terveiket. 
– 2020-ban nagyságrendekkel kisebb 
forgalmat bonyolított a mozis szakma 
mindenhol a világon. Tavasszal több, 
mint három hónapig nem fogadhattak 
a mozik látogatókat, majd sok nagyon 
várt film bemutatóját a nagy film-
gyárak elhalasztották. Így a tavalyi év 
bevételének nagyjából a 25 százaléka 

a forgalmunk idáig – nyilatkozta la-
punknak Horváth Szilvia.
Azzal kapcsolatban, hogy a szi-
gorítások december 11-i feloldása 
után mi várható, a cég marketinges 
munkatársa hozzátette, a nyitáshoz 
több szempontot is figyelembe kell 
venniük, nagyban függ attól, hogy 
milyen feltételekkel nyithatnak ki 
a mozik. Számukra fontos, hogy a 
mozizás valódi élményét, a kikap-
csolódás lehetőségét maximálisan 
biztosítani tudják.  Ha ez megvaló-
sul, akkor amint lehetséges, kinyit-
nak mozijaik Hódmezővásárhelyen 
és Szentesen is. – Jelenleg a filmkí-
nálatról is nehéz nyilatkozni. Szinte az 
összes decemberre tervezett film be-
mutatóját elhalasztották, kivétel talán 
a Wonder Woman 1984, de a hivatalos 
európai premier részleteit egyelőre mi 
sem ismerjük – fogalmazott Horváth 
Szilvia. 
A hatalmas bevételkiesésből adódó 
gazdasági nehézségek kezeléséhez 
nem kínált célzott segítséget az 
iparág számára a kormányzat. Vá-
sárhelyen a társaság korábban meg-
vásárolta a mozi épületét, így nincs 
terembérleti költségük, Szentesen 
pedig egy új terem kialakításának 
ráfordításait beszámították a bérleti 
díjba. 

ENNYI NÉZŐRE MÉG HÓNAPOKIG NEM SZÁMÍTHAT A VÁSÁRHELYI ÉS A SZENTESI MOZI

TRAFIKOK • 4 milliárd jut a nyereségből egy vásárhelyi 
üzletembernek

Hódmezővásárhely 
éves költségvetésének 
negyede az osztalék
B. D.

 Egy vásárhelyi vállal-
kozót is az emblematikus 
NER-milliárdosok közé so-
rolt a HVG hetilap.
 A 2019-es eredmények alapján 
az 500 nyereségrekorder hazai cég 
közül négy az ő érdekeltségébe tar-
tozik. Sánta Jánosról van szó, akit 
a lap Mészáros Lőrinccel, Garancsi 
Istvánnal, Tiborcz Istvánnal, Szíjj 
Lászlóval és Orbán Győzővel egy 
sorban említ.
A HVG gyűjtése és számításai alapján 
a hódmezővásárhelyi üzletember 3 
milliárd 956 millió forint osztalékot 
vehetett fel főtulajdonosként két 
társasága, a Ventas Coffee Hungary 
Kft. és a Tabán Trafik Zrt. 2019-es 

adózott eredménye alapján. Az előb-
bi cég 700 milliót, az utóbbi 3 mil-
liárd 256 milliót hozott a konyhára.
Ez az összeg több mint kétszer ak-
kora, mint Orbán Viktor vejének, Ti-

borcz Istvánnak a tavalyi évi becsült 
osztalékeredménye, és nagyjából 
negyede Hódmezővásárhely 2020. 
évi költségvetési főösszegének. 

JÓ ÉVET ZÁRTAK A VÁSÁRHELYI VÁLLALKOZÓ CÉGEI

KULTÚRA • Ismer jó vásárhelyi könyvet?

Írja meg a kiíróknak

MUNKATÁRSUNKTÓL

 A legkedvesebb vásárhe-
lyi könyvem címmel hir-
det pályázatot a Németh 
László Városi Könyvtár és a 
Vásárhelyi Látóhatár Szer-
kesztősége, dr. Tóth Károly, 
Vásárhelyről elszármazott 
művészettörténész kezde-
ményezésére.
 A felhívók arra kérik a nagyér-
deműt, írják meg, hogy mely vagy 
melyek az vagy azok a Hódmező-
vásárhellyel kapcsolatos könyvek, 

melyeket szívből ajánlanának elol-
vasásra, műfaji kötöttségek nélkül.
A mű címét és szerzőjének nevét 
december 11-ig várják a Látóhatár 
főszerkesztőjének címére: benakk@
gmail.com
A beküldött ajánlásokból a legked-
veltebb könyvek rangsorát állítják 
össze, amelyből mások is megérez-
hetnék a vásárhelyiség lényegét.
A beküldők között vásárhelyi vonat-
kozású könyvcsomagokat sorsolnak 
ki, melyek a Könyv(tár)Ponton ve-
hetők majd át (Hódmezővásárhely, 
Andrássy út 44.) 
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GASZTRONÓMIA • Megismerhetjük Hódmezővásárhely híres 
művészeinek kedvenc ételeit

Ínycsiklandó finomság 
lehet a fa alatt
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Mintegy 100 vásárhelyi 
vagy helyi kötődésű művész 
kedvenc étele kerül teríték-
re abban a kötetben, amely 
Benkő László legújabb kuta-
tó munkáját dicséri.
 A Falatok, morzsák, kortyok címet 
viselő könyv Tornyai Jánostól An-
tal Imrén át egészen a kortársakig 
dolgozza fel a művészet és a gaszt-
ronómia kapcsolatát, számtalan 
recepttel, gyermekkori történettel, 
valamint képzőművészeti és irodal-
mi alkotásokkal. A tervek szerint a 
lokálpatrióta olvasó még karácsony 
előtt a kezébe veheti az igényes, 
gazdagon illusztrált válogatást.
Benkő László évek óta elkötelezett 
a helyi ételek-italok dokumentá-
lásában, megőrzésében és tovább-
adásában. Először megírta a Nagy 
Vásárhelyi Szakácskönyvet, majd 
folytatásaként az itt fellelhető pá-
linkákat és borokat gyűjtötte össze, 
most pedig arra vállalkozott, hogy 
az itteni művészek és a gasztronó-
mia kapcsolatát veszi górcső alá. 
Elmondta, egy kicsit tudományosra 
sikeredett az irodalmi és művészeti 
kalandozás Vásárhely gasztronó-
miai történetébe. Személyről sze-
mélyre indult el, mintegy 150 évvel 
ezelőtt kezdődő történetekkel.
Az olvasók Tornyai Jánostól Antal 

Imrén át egészen a kortársakig, a 
művészet jeles helyi képviselőinek 
gasztronómiai szokásaiba nyerhet-
nek bepillantást. Kiderül, kinek mi 
a kedvenc étele, itala, gyermekko-
rából, milyen ízélményeket hozott 
magával, későbbi utazásai pedig 
hogyan befolyásolták kulináris ta-
pasztalatait. Van, aki annyira szereti 
a hasát, hogy szívesen látja barátait 
is vendégül terített asztalánál.
Ennek a könyvnek az egyik váratlan 
tanulsága, árulta el a szerző, hogy a 
vásárhelyi művészek közül négyen 

ANTAL IMRE IS SZERETETT A KONYHÁBAN MOZOGNI.  
FOTÓ: FORTEPAN / URBÁN TAMÁS

EGÉSZSÉGÜGYI TUDAKOZÓ • Házi 
gyermekorvosok és fogorvosok 
Hódmezővásárhelyen

Minden aktuális 
név egy helyen
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Legutóbbi számunkban a 
hódmezővásárhelyi házior-
vosok listáját olvashatták, 
ezúttal a házi gyermekor-
vosok és a fogorvosok el-
érhetőségei következnek. 

Házi gyermekorvosok 
elérhetőségei

1. Dr. Szabó Éva,  
Dr. Pusztai Henrietta Gréta

Lázár u. 10. 62/222-730
H-K-Cs-P: 08.30-12.00. Sz: 13.00-
16.30

2. Dr. Szabó Éva  
(MA-TA-PED Kft.)

Lázár u. 10. 62/222-710. 
H-K-Cs-P: 08.30-12.00. Sz: 13.00-
16.30

3. Dr. Berényi Károly 
(MED-BER Eü. és Szolg. 
Bt.)

Jókai u. 45. 62/533-132 
H-Sz-P: 08.30-12.00
K-Cs: 13.30-17.00

4. Dr. Pusztai Henrietta 
Gréta  
(Dr. Havasi Bt.)

Lázár u. 10. 62/221-856
H-K-Cs-P: 08.30-12.00
Sz: 13.00-16.30

5. Dr. Prikidánovits Anita 
(TIANTA-MED Kft.)

Széchenyi tér 19. 30/260-7650
H: 12.30-15.30. K: 8.00-11.00. Sz: 
10.00-13.00. Cs: 8.00-11.00. P: 
12.30-15.30.
Csecsemő- és gyermekgyógyászat 
tanácsadási rendelési ideje: Sz: 
13.00-15.30.

6. Dr. Sebők Mária  
(Dr. Sebők Eü. Bt.)

Agyag u. 11. 62/241-615
H-Sz-P: 08.00-11.30. K-Cs: 13.30-
17.00.

7. Dr. Dezső Ilona 
(Dr. Dezső Eü. és Szolg. 
Bt.)

Andrássy út 10-12. 62/249-798.
H: 07.30-11.00, 14.00-16.30. K-Cs: 
13.00-16.30. Sz-P: 07.30-11.00

8. Dr. Floszbergerné Dr. 
Czimmer Julianna  
(Dr. Czimmer Eü. Bt.)

Medgyessy F. u. 6/C. 62/241-230
H-Sz-P: 08.00-11.30. K-Cs: 13.00-
16.30

9. Dr. Ágoston Katalin 
(HOMEOPED Eü. és Szolg. 
Bt.)

Hódtó u. 4. 62/242-712
H: 08.00-11.00. K-Sz-Cs: 14.00-
17.00. P: 08.00-11.00. 
tanácsadás: Cs.: 12.00-14.00

Vegyes korcsoportú 
fogászatik körzetek

1. Dr. Endrész Ákos 
(egyéni vállalkozó)

Pető F. u. 4. (Nyugdíjas Lakópark) 
62/535-845
H-Sz: 13.00-19.00. K-CS: 07.00-
13.00. Páros hónap P: 13.00-19.00. 
Páratlan hónap P: 7.00-13.00

2. Dr. Ördögh Judit 
(OKTOPUS 2000 Orvosi, 
Kereskedelmi és 
Szolgáltató Bt.

Pető F. u. 4. (Nyugdíjas Lakópark)
62/535-845
H-Sz: 07.00-13.00. K-Cs: 13.00-
19.00. Páros hónap P: 07.00-13.00. 
Páratlan hónap P: 13.00-19.00.

3. Dr.  Gheorghita Dorottya 
Anna (Dr. Katona Dent Bt.)

Andrássy út 28/a. 2/3. 62/222-035
H-Sz: 07.00-13.00. K-Cs: 13.00-
19.00. Páros hónap P: 07.00-13.00. 
Páratlan hónap P: 13.00-19.00.

4. Dr. Forgó Ágnes 
(Dr. Forgó Ágnes E.V.)

Lévai u. 2/a. 62/238-458
H-Sz: 13.00-19.00. K-Cs-P: 08.00-
14.00. 

5. Dr. Romsics Lívia 
(Ro-Liv Dent Kft.)

Andrássy út 28/A. 2/3 62/222-035
H-Sz: 13.00-19.00. K-Cs: 07.00-
13.00. Páratlan hónap P: 07.00-13.00
Páros hónap P: 13.00-19.00.

6. Dr. Mihók Róbert  
(Dr. Mihók Róbert E.V.)

Andrássy út 28/A. 62/222-007
H-Sz: 13.00-19.00. K-Cs-P: 07.00-
13.00.

7. Dr. Solymossy Endre 
(Dr. Solymossy Endre E.V.)

Városház u. 3. 62/242-243
H, P: 07.00-15.00. K: 13.00-20.00
Cs: 12.00-20.00. 

8. Dr. Kassai Katalin 
(Kassai és Németh Bt.)

Arany J. u. 10. 62/222-060
H-Sz-P: 08.00-14.00. K-Cs: 13.00-
19.00.

Gyermek fogászati 
körzetek

1. Dr. Szabó Karolina 
(Tominell-Dent Kft.)

Oldalkosár 7. 62/222-828
H-Sz: 13.00-19.00. K-Cs: 07.00-
13.00. Páros hét P: 07.00-11.30. Pá-
ratlan hét P: 13.00-17.30

2. Dr. Radvanszki Artur 
(Dr. TEN Kft.)

Petőfi út 30. 62/239-932
H-Sz-P: 13.00-19.00. K-Cs: 07.00-
13.00. 

3. Dr. Höncz Ede 
(Dr. TEN Kft.)

Petőfi út 30. 62/239-932
H-Sz-P: 07.00-13.00. K: 13.00-19.00
Cs.: 13.00-18.30.

4. Dr. Király Attila. 
(Tominell-Dent Kft.) 

Oldalkosár 7. 62/222-828
H,Sz: 07.00-13.00. K,Cs: 13.00-19.00
Páratlan hét P: 07.00-12.00. Páros 
hét P: 12.00-17.00

is a cukrászat felé kacsingattak 
gyerekkorukban. Ez az irány megfi-
gyelhető volt Hézső Ferenc és Erdős 
Péter festőművészek esetében, aho-
gyan Návay Sándor szobrászművész 
és Erdélyi Tibor festőművésznél is.
A könyvben jól megférnek egymás 
mellett a receptek, a történetek és 
a művészeti alkotások is. A tervek 
szerint a hagyományos író-olvasó 
találkozó helyett a szerző, ha erre 
lesz igény, házhoz viszi a titkokkal 
teli olvasnivalót. 

ÚSZÁS • Ugrai Panna 3 arany, 2 ezüst és 2 bronzérem a Serdülő-
Ifjúsági Országos Bajnokságon

Összesen 10 érem és számos 
pontszerző hely a vásárhelyiek 
mérlege
SOÓS KATA

Remekül helytálltak a Hód-
Úszó SE versenyzői a bu-
dapesti Tüskecsarnokban 
november 12-15 között 
megrendezett Országos Baj-
nokságon, tíz éremmel, és 
számos pontszerző helye-
zéssel tértek haza. A legjobb 
eredmények Ugrai Panná-
hoz, és Dohányos Annamá-
riához köthetőek. 
 Az első napon Ugrai Panna ezüs-
térmet szerzett 100 m hátúszásban, 
és 5. helyezést ért el 50 m gyorson a 
Serdülő-Ifjúsági Országos Bajnok-
ság második napján. Később Panna 
elsőéves ifiként is legyőzhetetlennek 
bizonyult, 50 m pillangón és 200 m 
vegyesúszásban egyaránt. A verseny 

harmadik napján Panna teljessé tet-
te az ifi OB-s éremkollekcióját, 200 
m hátúszásban 2:19,71-es időered-
ménnyel bronzérmet szerzett.
Az OB zárónapján ismét Ugrai Panna 
volt az éremhalmozó, aki bő fél óra 
leforgása alatt mindhárom medál-
ból begyűjtött 1-1-et. 50 m mellen 
0:33,69-cel bronzérmet, 50 háton 
0:29,42-vel ezüstérmet szerzett. 
100 m pillangón 1:00,24-es időered-
ménnyel Ifjúsági országos bajnoki 
címet szerzett. Mindhárom időered-
ménye egyéni csúcs. 100 m pillan-
gós idejével az ifi EB szintidejét is 
megúszta. Nem mellékesen mindezt 
első éves ifiként az egy évvel időseb-
bek mezőnyében teljesítette.
Ugrai Panna edzője Máté Hunor a 
Hódpressnek elmondta, hogy töké-
letesen elégedett a Hód – Úszó tel-
jesítményével. Köszönetet mondott 

az MÚSZ-nak, hogy megtartották a 
versenyt a korlátozások bevezetése 
után néhány nappal. Mint elmondta, 
a covid-helyzet jelentősen vissza-
vesz a fiatal úszók tapasztalatszer-
zési lehetőségeiből, mivel külföldi 
versenyekre nem tudnak járni. Mint 
mondja, minden más környezet, 
bírói hozzáállás építő jellegű a fiata-
loknak. Más taktikai felkészültségű 
versenyzőkkel találkoznak, erősebb 
mezőnnyel, bár véleménye szerint 
a magyar mezőny is rendkívül erős.
Az országos bajnokságon pontszer-
ző 7. helyen végzett a Forján Anna 
Bojána, Ugrai Panna, Dohányos 
Annamária, Csatlós Flóra összeál-
lítású 4×100-as lány gyorsváltó is, 
és Dohányos Annamária is remekül 
teljesített egyéniben. 
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Hirdetés

KERÉKPÁRÚT • Első ütemben Földeák, Szentes és Erzsébet felé összesen 31 kilométernyi szakasszal bővülhet 
a Hódmezővásárhelyt övező kerékpárút rendszer. A kerékpárútszakaszok tervezésének és engedélyezésének 
előkészítésére az Innovációs és Technológiai Minisztérium 737 millió Ft-ot biztosít a Modern Városok Program 
keretében Hódmezővásárhelynek 

117 km kerékpárút épülhet 
Hódmezővásárhely határában

- - - - -  Javasolt kerékpárút építés        -------- Javasolt vegyes forgalmú mezőgazdasági út építése      - - - - -  Javasolt útburkolati felújítás


